
El repte dÕunir el nucli antic i urbanitzacions

LÕalcaldessa ressalta avantatges i inconvenients dÕun municipi

estrat�gicament situat entre Girona i Barcelona

Des del 2019 lidera un canvi generacional i pol�tic a Ma�anet

Iniciem el recorregut enf ilant-nos per una escala de cargol de pedra que ens por ta dalt del campanar de

lÕesgl�sia de Sant Lloren�. Ò�s el nostre skylineÓ, diu Nat�lia Figueras, alcaldessa de Ma�anet de la Selva. Un

skyline que du f ins i tot estampat a la mascareta amb el logotip de lÕAjuntament. LÕalcaldessa vol comen�ar el

passeig pel seu municipi per aquest espai emblem�tic al centre del poble, que def ineix com Òun punt de

refer�nciaÓ des de molts �mbits. Es veu passant des de lÕautopista (a la nit sempre est� iláluminat), per� tamb� �s

un lloc privilegiat per copsar una imatge diferent de Ma�anet de la que poden tenir els que nom�s associarien el

municipi a un poble de pas i de pol�gons sobre lÕeix entre Girona i Barcelona: un nucli antic recollit, amb patrimoni

hist�ric i entorn del qual Figueras ens situa a algunes passes lÕajuntament, els serveis i equipaments culturals,

espor tius, educatius, el passeig de Sant Lloren�, la pla�a de vianants, davant de lÕesgl�sia, i un trasteig de gent

entre bars i comer� local.

Despr�s dÕaquesta vista dÕal�ada, la segona parada �s per a la Pista Jard�, un altre element molt caracter�stic de

Ma�anet, constru�t el 1949 com a envelat p�blic. Per a lÕalcaldessa �s lÕopor tunitat dÕexplicar un dels projectes

de mandat, la remodelaci� de la Pista Jard�. SÕiniciar� aquesta tardor a trav�s del primer proc�s par ticipatiu que

es far� al municipi i �s una doble aposta: garantir el manteniment dÕun patrimoni municipal (es coneixen nom�s

sis pistes jard� a Catalunya, i aquesta est� protegida com a b� cultural dÕinter�s local) i, a m�s, potenciar tenir

m�s activitats al centre del poble en benef ici del comer� i lÕeconomia local. ÒDona molt de jocÓ, diu lÕalcaldessa.

A la Pista Jard� tamb� hi ha por teries per a la pr�ctica de lÕhoquei, i �s que aqu� tamb� va comen�ar la hist�ria

del Shum (Secci� dÕHoquei Uni� Ma�anetenca).

Per� per ressaltar la impor t�ncia dÕaquest club local que celebra 70 anys dÕhist�ria, ens aproparem a peu al

pavell� municipal del Shum. El protagonisme de lÕespor t, i m�s concretament de lÕespor t sobre rodes, �s un tret

diferencial del municipi, indica Figueras. ÒAquest club ha fet de locomotora per a la practica espor tiva, �s una

instituci�Ó, afegeix. Entre par tits i entrenaments, els dos pavellons que hi ha avui al municipi estan sempre

ocupats (a m�s de la Pista Jard�, on tamb� sÕhi fan entrenaments). Hi ha m�s activitats i disciplines espor tives,

patinatge, b�squet..., i sÕest� planif icant la construcci� dÕun tercer pavell� a la zona dÕequipaments propera a

aquest. Al pavell� del Shum saluda Simon Serra, Òuna instituci�, tamb�Ó, diu Figueras. Serra es cuida dels joves

del club. DÕaqu� nÕhan sor tit jugadors impor tants dÕhoquei que han anat al Bar�a i a les seleccions catalana i

estatal. Per ressaltar la impor t�ncia de lÕespor t a Ma�anet, lÕalcaldessa tamb� avan�a que estan treballant en un

projecte dÕescola espor tiva, per potenciar cicles  formatius que vinculin estudis  i espor t.

Per la quar ta parada ens despla�arem en cotxe f ins al castell de Torcafello. �s de propietat privada, per�

dÕacc�s ober t, i el gestiona lÕentitat Taller dÕHist�ria que nÕha impulsat la recuperaci�. ÒCuriosament en aquest

municipi lÕAjuntament no ha inver tit en patrimoni, ho ha fet aquesta entitat que ha recuperat diversos elements

patrimonials com aquest castell, Puig Mar�, el pou de gla�, estem mirant de fer un conveni per Torre Marata..

Tenim coses molt maques que hem de potenciar, i la pand�mia ha demostrat que aquests paratges atrauen el

visitant de proximitatÓ, diu lÕalcaldessa.

Torcafello entra en la ruta del vescomtat de Cabrera, per� lÕalcaldessa no ens ha por tat aqu� nom�s per parlar



de patrimoni hist�ric. Tamb� �s un bon lloc per situar els reptes del municipi: un terme extens i disgregat entre el

nucli i urbanitzacions. Des dÕaqu� dalt, el nucli de Ma�anet es veu petit. Dels 7.500 habitants del municipi, uns

3.000 viuen al poble i la resta estan en tres urbanitzacions: Residencial Park (amb 54 km de carrers),

Montbarbat i Mas Altaba, tamb� molt extenses. Unes urbanitzacions lluny del nucli (alguna al l�mit ja amb Lloret) i

a vegades m�s connectades amb pobles ve�ns que no pas amb Ma�anet. La panor�mica des de Torcafello

permet veure les dues cares del municipi.

ÒLa nostra bona ubicaci� t� avantatges i desavantatges. Estem a una hora de Barcelona, a 20 minuts de Girona,

de Lloret, de Platja dÕAro. Aix� permet ser r�pidament a tot arreu i explica que tinguem un bon pol�gon, �s un

poble on sÕhi pot venir a viure i on es genera feina. La par t negativa �s que aquesta connectivitat combinada amb

el fet que tenim un terme municipal gran i dispers en urbanitzacions, atrau una problem�tica de cer tes activitats

delictives, plantacions, ocupacions de pisos i habitatges... Els Mossos dÕEsquadra no arriben a tot arreu, en

caldrien m�sÓ, reclama.

LÕarribada a lÕalcaldia de Nat�lia Figueras amb les eleccions del 2019 va suposar un canvi generacional i pol�tic

que sÕha plasmat en un govern ampli amb tres forces pol�tiques: Som Ma�anet (vinculat a Junts i liderat per

lÕalcaldessa amb 6 regidors), ERC (3) i PSC (1); a lÕoposici� hi ha tres grups m�s amb un regidor cada un (Acord

per Ma�anet, Tots Som Poble i DIM). Quin balan� fa lÕalcaldessa a mig mandat? ÒHem ordenat lÕAjuntament

internament, i comencem a veure canvis. Tot lÕequip �s bastant jove, i aix� t� una par t positiva, que �s la ilálusi� i

les ganes, i lÕaltra par t �s que ens poden retreure que no tenim experi�ncia; sÕha dÕescoltar molt, demanar

opinions, valorar, contrastar...Ó, diu Figueras.

La problem�tica de la inseguretat i de rever tir la desconnexi� de les urbanitzacions �s un dels principals reptes

(que tamb� existeix als municipis ve�ns dÕaquesta �rea de la Selva interior). Fins lÕany passat a Ma�anet no hi ha

havia Policia Municipal, sÕha hagut de fer aquesta inversi� sobretot de cara a les urbanitzacions, i dedicar-hi mig

mili� dÕeuros del pressupost. Els serveis municipals tenen un cost m�s elevat a les urbanitzacions, tant per  les

escombraries, franges perimetrals o lÕenllumenat. ÒHem creat un servei de neteja espec�f ic dÕurbanitzacions, no

es pot tractar tot el municipi igual. No �s el mateix netejar la pla�a de lÕesgl�sia i una urbanitzaci�; treballem

tamb� per tenir un servei de recollida dÕescombraries diferenciat del nucli. �s un dels  temes m�s costosos, cal

anar a reciclar, i fer pedagogia perqu� tothom es faci responsable de la seva parcelála, sigui edif icada o no.

LÕAjuntament no ho pot fer tot.  Fins i tot pel que fa a seguretat, sÕhan posat c�meres, per� �s impor tant que els

ve�ns ens traslladin les seves inquietuds. Desenvolupem un servei de transpor t per connectar aquestes diferents

�rees, tenim projectes per millorar els accessos, vies verdes... No es pot canviar tot en un dia, per� es van

veient canvisÓ, diu lÕalcaldessa.

Acabem el recorregut pel terme municipal de Ma�anet de la Selva parlant dÕeconomia al pol�gon Puigti�. Aqu�

sÕhi generen uns 2.000 llocs de treball directes i sÕhi mouen di�riament uns 500 tr�ilers. Empreses del pol�gon

com ara Frit Ravich, Selvaf il o Darn�s s�n alguns dels referents. Frit Ravich en concret �s gaireb� la segona

instituci� de Ma�anet, creada per una fam�lia dÕaqu� i amb productes que difonen als seus envasos el nom del

poble arreu. ÒEstem orgullosos de tenir-los aqu�Ó, diu lÕalcaldessa. Puigti� �s un pulm� econ�mic per a Ma�anet;

est� totalment ocupat, i lÕAjuntament vol crear un altre pol�gon, el de Fontanilles, que si tot va b� en 18 mesos es

podria executar. ÒEns venen empreses a picar a la por ta i no tenim terreny. LÕatractiu pel nostre municipi hi �s, hi

ha futur, i m�s encara ara que lÕautopista gratu�ta atrau empreses del cintur� de Barcelona. Puigti� est� ple, ha

quedat petit; ara cal inver tir-hi per posar-lo al dia en colálaboraci� amb les empreses instalálades, i en paralálel

crear aquest segon pol�gon que necessitemÓ, conclou lÕalcaldessa de Ma�anet de la Selva.
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